
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 14. december 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 503
Af svar på SUU alm. del - spørgsmål 120 om hvor mange bekymringsskrivelser Styrelsen
for Patientsikkerhed har modtaget vedr. bekymringer på plejehjem fremgår det, af Styrel-
sen for Patientsikkerheds svar, at: ”Styrelsen aflyste således i foråret 2020 alle planlagte
tilsynsbesøg for såvel det sundhedsfaglige tilsyn som ældretilsynet. Det skete dels for
at imødekomme det øgede pres på plejeenhederne som følge af COVID-19, og dels
fordi styrelsen var nødt til at omstille en meget betydelig del af styrelsens ressourcer
til sikring af varetagelse af styrelsens opgaver i forbindelse med smitteopsporing samt
øvrige opgaver som følge af epidemilovgivningen. Styrelsen har endnu ikke genoptaget
de planlagte tilsyn. Styrelsen har dog i hele perioden løbende vurderet og i fornødent om-
fang reageret på indkomne bekymringshenvendelser med relevante tiltag” – i forlængelse
heraf bedes ministeren oplyse, hvilke tiltag styrelsen har vurderet som relevante, og på
hvilke plejehjem Styrelsen for Patientsikkerhed har reageret med relevante tiltag?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jane.Heitmann@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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